
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE FACULTAT 

CELEBRADA EL 29 DE GENER DE 2013. 

 

 

 

A Bellaterra a les 12:00 hores del dia 29 de gener de 2013, es reuneix la Junta Permanent de la 

Facultat en sessió ordinària sota la presidència del Sr. Degà actuant de secretari la secretària de la 

Facultat i amb l’assistència dels següents membres de la Junta: Jordi Bartroli (degà), Laia Saumell 

(secretària), Marià Baig (vicedegà) Àngels González (vicedegana), Francesc Pi (vicedegà), Antoni 

Teixell (vicedegà), Verònica Ahufinger, Maria Luisa Arboleya, Xavier Bardina, Anna Barragán, 

Rafael Contreras, Mercè Corbella, David Gómez, Albert Griera, Ona Illa, Josep M. LLuch, Isabel 

Mercader, Carmen Miralles, Josep M. Mondelo, Pere Puig, Joan Rieradevall, Josep Ros, Gil 

Solanes, Joan Suades i Santiago Suriñach,  

 

S’excusen: Josep M. Alcañiz, Jordina Belmonte, Lluís Font, Montse Mallorquí, Antoni Mèndez, 

Jordi Mompart, Agustí Nieto, Teresa Puga, 

 

 

Amb l’ordre del dia: 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària de data 31.10.12. 

2. Informe del degà. 

3. Informe i aprovació, si s’escau, dels acords de la Comissió d’Afers Acadèmics i de la Comissió 

d’Avaluació del 23 de gener de 2013. 

4. Aprovació, si s’escau, de la proposta de pla d’estudis de la doble titulació en Ciències 

Ambientals i Geologia.  

5. Informació sobre la possible doble titulació en Estadística Aplicada i Sociologia. 

6. Informació sobre la bestreta del 60% del Pressupost de Funcionament 2013. 

7. Afers de tràmit. 

8. Torn obert de paraules. 

 

 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària de data 31.10.12  

 

S’aprova, per assentiment, l’Acta de la sessió ordinària de la Junta Permanent de Facultat de 

data 31.10.12. 

 

 

2.- Informe del degà 

 

El degà comunica que el dilluns 4 de febrer s’ha convocat una Junta de Facultat. 

 

El degà recorda que es farà una nova edició dels Dissabtes de la Física i dels Dissabtes de les 

Matemàtiques i que, com a novetat, s’ha programat per primer cop els Dissabtes de les Ciències 

Ambientals. Esmenta que també s’han programat altres activitats de promoció con són les Jornades 

de Química Interactiva, la Geolimpíada, el Geolodia i el Planter de Sondeigs i Experiments 

d’Estadística. 

 

El degà felicita a totes les titulacions, atès la gran tasca de promoció que estan fent i que estan 

donant fruit, doncs la Facultat de Ciències és la quarta de la UAB amb nombre d’estudiants, i 

cobreix la majoria de places de nou accés al mes de juny. 

 

-- S. Suriñach agraeix aquestes paraules, però recorda que organitzar aquestes tasques en una època 

de crisis suposa una despesa important per als departaments que les organitzen. 

 



El degà ho reconeix, però també opina que són diners molt ben emprats. A més a més considera que 

les activitats que es programen són molt interessants i encoratja a tothom a que hi assisteixi. 

 

-- J. Rieradevall agraeix al Departament de Física i al Departament de Matemàtiques, pioners en les 

tasques de promoció dels dissabtes, la seva col·laboració donada per a poder programar per primer 

cop els Dissabtes de les Ciències Ambientals. Mostra també el seu agraïment a tots els professors 

que hi participen, doncs ho fan de manera altruista. 

 

El degà reflexiona que, així com la situació dels Graus a la Facultat està força bé, cal replantejar el 

màsters. Comenta que ja s’han rebut els Criteris de Programació dels Màsters i que properament la 

Comissió de màsters de la Facultat s’haurà de reunir per a estudiar-lo. 

 

El degà comenta que també s’ha rebut una nova proposta de Model de dedicació docent on 

s’incorporen les línies del darrer decret. Explica que, encara que és una tema que afecta més als 

departaments, el vicerector de Professorat i Programació Acadèmica ja s’ha posat en contacte amb el 

degà garantint que es tindran en compte les característiques docents de la Facultat. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- P. Puig comenta que es va dir que aquest nou model de dedicació era provisional i que es passaria 

pels centres per explicar-lo. Demana que se’n sap al respecte. 

-- El degà corrobora que el vicerector de Professorat i Programació Acadèmica ha manifestat que 

pensa fer-ho. 

 

--S. Suriñach comenta que el nou model de dedicació docent té dos aspectes: un és quan es mira en 

conjunt la plantilla dels departaments i ens afavoreix,  però l’altra és com es reparteix la docència. 

Puntualitza que ha fet els càlculs per al Departament de Física i que, segons aquest model, li 

manquen set professors més. 

 

--J. M. Lluch també comenta que segons aquest model la major part dels professors del Departament 

de Química haurien d’impartir menys hores de classe, però que en aquest moments això és inviable. 

Opina que, malgrat tot és bo, dons es reconeix que els departaments de la Facultat de Ciències són 

deficitaris.  

 

 

3.-  Informe i aprovació, si s’escau, dels acords de la Comissió d’Afers Acadèmics i de la Comissió 

d’Avaluació del 23 de gener de 2013. 

 

El vicedegà d’Afers Acadèmics F. Pi informa que es van aprovar petites modificacions de 

programació de plans d’estudis de grau: 

- La unificació de tots els crèdits de la matèria de Pràctiques externes del Grau en Ciències 

Ambientals 

- La modificació dels crèdits de l’assignatura de Pràctiques externes, passant de 6 crèdits a 12 

al Grau en Física, i conseqüentment a la doble titulació de Física i Matemàtiques i a la doble 

titulació de Física i Química 

- El canvi de semestre de l’assignatura Laboratori de Microscòpies i Tècniques de 

Caracterització de Materials del Grau en Nanociència i Nanotecnologia. 

 

El vicedegà F. Pi també informa que es va aprovar la proposta de pla d’estudis de la doble titulació 

en Ciències Ambientals i Geologia que es presentarà en el proper punt de l’ordre del dia. 

 

Finalment comenta que també es va aprovar l’oferta de places per canvi d’estudis i convalidacions 

per a estrangers per al curs 2013-2014 

 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 



 

 

4.-  Aprovació, si s’escau, de la proposta de pla d’estudis de la doble titulació en Ciències 

Ambientals i Geologia. 

 

El degà explica que la proposta neix de l’experiència positiva de les dobles titulacions que ja 

s’imparteixen, essencialment per la captació de bons estudiants vocacionals. Considera, per tant, que 

la gran dificultat i esforç d’encaixar assignatures i pràctiques de dues titulacions val la pena. 

Comenta que el vicerector de Professorat i Programació Acadèmica J. J. Donaire, que va ser un dels 

promotors de la doble titulació en Física i Matemàtiques, ara vol exportar aquest model a tot el 

campus. 

 

El degà reconeix que en aquest cas, al tractar-se de titulacions més diferenciades,  una d’elles amb 

una gran transversalitat, i que no van ser dissenyades pensant en fer una doble titulació, ha suposat 

molt més esforç i concessions. 

 

El degà comenta que l’objectiu és atreure bons estudiants que per a cursar les dues titulacions es 

matriculin a la Facultat de Ciències, i que ja sabien rebut peticions d’estudiants interessats en aquests 

estudis, el que no és d’estranyar doncs recorda al batxillerat l’assignatura que estudien s’anomena 

Ciències de la Terra i del Medi Ambient. 

 

El degà també recorda que això no afecta en cap cas a les dues titulacions per separat,  que la 

proposta encara ha de passar per la Oficina de Qualitat Docent (OQD) i que tindrà segurament 

algunes modificacions tècniques. També comenta que la proposta anirà acompanyada de la petició 

d’una rebaixa del nombre d’entrada d’estudiants a les dues titulacions. Finalment, considera que és 

important que els departaments no estiguin abocats a una sola titulació, i en aquest sentit també creu 

que és una bona proposta. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- C. Miralles pregunta a que es fa referència quan es parla de l’experiència positiva de les dobles 

titulacions Física i Matemàtiques i Física i Química? I com afecta la doble titulació al nombre 

d’estudiants de les titulacions? 

 

--El degà respon que les dobles titulacions han fet pujar les notes de tall de les titulacions 

individuals.  I que s’ha intentat rebaixar el nombre d’entrada de les titulacions. 

 

--J. M. Lluch puntualitza que en el cas del Grau en Química no s’ha aconseguit rebaixar el nombre 

d’entrada. 

 

-- V. Ahufinger explica que els estudiants de les dobles titulacions no solsament són molt bons, si no 

que aconsegueixin que els altres estudiants avancin molt. 

 

-- El vicedegà F. Pi puntualitza que l’avantatge no és tant en el nombre d’estudiants, si no en que els 

estudiants siguin més bons estudiants. 

 

-- M. del Valle corrobora que les notes dels estudiants en el grup en que hi ha els estudiants de la 

doble titulació són més bones. Manifesta el temor de que si s’exploten massa les dobles titulacions a 

la fi es degradin. 

 

-- S. Suriñach comenta que per una part hi ha l’efecte acadèmic d’aconseguir bons estudiants, però 

per l’altra també hi ha l’important fet propagandístic de tenir una nota de tall molt alta, i això últim 

fa que hi hagi moltes pressions per a augmentar el nombre d’entrada de les dobles titulacions. Per 

aquest fet demana a la Facultat que sigui molt curosa amb aquests nombres d’entrada, i que en tot 

cas estudiï bé quin efecte tindria sobre la nota de tall si aquests nombres augmentessin. 

 



-- J. Mondelo afegeix que a més les dobles titulacions han de tenir un nombre petit d’estudiants 

doncs si no seria impossible quadrar horaris i pràctiques. 

 

-- V. Ahuginger està d’acord en que les dobles titulacions han de ser de grups reduïts. 

 

-- M. del Valle afegeix que al tractar-se de titulacions experimentals és molt important el nombre 

reduït d’estudiants. 

 

-- El degà reconeix que les dobles titulacions porten molta feina d’organització, però considera que 

val la pena fer-les i que evidentment tenir grups petits és molt important. 

 

 

S’aprova per assentiment la proposta de pla d’estudis de la doble titulació en Ciències 

Ambientals i Geologia (document adjunt) 

 

 

5.-  Informació sobre la possible doble titulació en Estadística Aplicada i Sociologia.  

 

El degà informa de que, com a conseqüència de la promoció de les dobles titulacions que el 

vicerector de Professorat i Programació Acadèmica està fent al campus, diverses Facultats s’han 

dirigit a la Facultat de Ciències per a impartir dobles titulacions, i opina que és un fet positiu.  

 

El degà explica que des de la Facultat de Ciències Polítiques i de Sociologia es van interessar per 

una possible doble titulació en Ciències Ambientals i Sociologia que ràpidament es va veure que era 

inviable, però aleshores es va plantejar la doble titulació en Estadística Aplicada i Sociologia que 

s’ha constatat que era viable i que ha estat una proposta molt ben rebuda per la Facultat de Ciències 

Polítiques i de Sociologia. 

 

El degà recorda que el Grau en Estadística Aplicada és grau de la Facultat que té més problemes per 

cobrir les places, encara que darrerament ha millorat molt. Creu que una de les possibles causes és 

que no s’estudia Estadística al batxillerat. Opina que aquesta doble titulació pot ser beneficiosa per 

atreure estudiants al Grau en Estadística Aplicada. 

 

El coordinador del Grau en Estadística Aplicada X. Bardina explica que la Facultat de Ciències 

Polítiques i de Sociologia està molt interessa en fer una doble titulació amb la Facultat de Ciències i 

augmentar el nombre d’estudiants del batxillerat de ciències que es matriculen al Grau en 

Sociologia. Opina que és una doble titulació amb molt de sentit professional, i a més esmenta que al 

Grau en Estadística Aplicada ja s’han matriculat alguns sociòlegs. 

 

X. Bardina informa que ja s’han fet reunions d’una comissió formada, per part de la Facultat de 

Ciències Polítiques i de Sociologia 

 

 VICENT BORRÀS (vicedegà d’Ordenació Acadèmica) 

 PEDRO LÓPEZ (sociòleg i expert en Estadística) 

 

i per la part de la Facultat de  Ciències 

 

 XAVIER BARDINA (coordinador del Grau en Estadística Aplicada) 

 MERCÈ FARRÉ (coordinadora adjunta del Grau en Estadística Aplicada) 

 

Comenta que el mètode de treball que s’està seguint és molt diferent, doncs ja s’està interaccionant 

molt més amb la OQD. Finalment puntualitza que desconeix si serà factible oferir-la ja el proper 

curs acadèmic. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 



-- P. Puig afegeix que al Grau en Sociologia els estudiants que provenen del batxillerat de ciències 

són els més interessats en la sociologia quantitativa, que és la que vol impulsar la Facultat de 

Ciències Polítiques i de Sociologia. 

 

-- El degà explica que si la proposta s’acaba duent a terme, òbviament haurà de ser aprovada per la 

Junta Permanent. 

  

 

6.- Informació sobre la bestreta del 60% del Pressupost de Funcionament 2013. 

 

El vicedegà d’Economia i Activitats transversals informa que la universitat, tot i no tenir encara  

aprovats els seus pressupostos, ha ingressat la bestreta del 60%, i que la Facultat ja els ha repartit 

amb els mateixos criteris que l’any anterior. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions en que cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

 

7.-  Afers de tràmit. 

 

El degà informa de la signatura de diversos convenis de pràctiques en empresa, del nomenament de 

diversos tribunals per a la realització de l’examen de la sisena convocatòria, del nomenament d’un 

tribunal per a la realització de la prova de reavaluació i del nomenament d’un tribunal per a la 

realització de la prova de conjunt. 

 

 

8.- Torn obert de paraules. 

 

-- J. M. Lluch informa que el proper 31 de gener acaba el seu mandat com a director del 

Departament de Química, comenta que durant aquest període ha interaccionat amb molta gent de la 

Facultat i agraeix a tots ells la col·laboració rebuda, en particular al degà, vicedegans, 

administradora, gestor i coordinadors de titulacions. 

-- El degà agraeix a J. M. Lluch tota la tasca realitzada durant aquests anys. 

 

-- D. Gómez recorda que en una Junta Permanent va demanar que es reconeguessin crèdits de lliure 

elecció als alumnes que ajuden a les pràctiques, i pregunta que se’n sap d’aquest tema. 

-- R. Contreras informa que s’hauria d’aconseguir que s’aprovés com s’ha fet a la Facultat de 

Biociències. 

- El vicedegà F. Pi respon que es va fer una petició al respecte des de les dues Facultats, però que 

esbrinarà en quina situació està, doncs ho desconeix.  

 

-- J. Soades comenta el problema que ha esclatat aquest curs en les titulacions que s’estan extingint, 

doncs es cobra molt per una docència que no s’imparteix totalment, i creu que el proper curs es pot 

agreujar a l’haver assignatures de pràctiques de la Llicenciatura en Química en aquesta situació. 

-- El degà també reconeix que hi ha assignatures pràctiques de molts crèdits en aquesta situació i que 

ens podem trobar amb molts problemes, doncs creu que la legislació general que hi ha és molt 

injusta en determinats casos pràctics. 

-- R. Contreras dona detalls de la normativa en qüestió. 

-- M. del Valle també opina que el problema pot ser considerable el proper curs. 

 

-- V. Ahufinger pregunta que se sap dels minors, doncs creu que el rectorat vol incentivar-los. 

-- El degà respon que desconeixia que el rectorat volgués revifar els minors, doncs això va en contra 

de la programació d’optatives, fet que havia ocasionat que es parés tot per les retallades. Recorda 

que a la Facultat es va crear una comissió per a dissenyar un minor en sostenibilitat, però que 

posteriorment des del rectorat es va parar i es va aconsellar que es reconduís a un màster o postgrau. 

 

 



S’aixeca la sessió a les 13:50 hores del migdia. 

 

 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a vint-i-nou de gener de 2013. 

 

 

 

 

 

Vist i plau:     Secretària: 

Degà 

 


